
Børne- og Undervisningsudvalget

Til: Børne- og undervisningsministeren

Dato: 21. februar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BUU alm. del

Spørgsmål 197
Vil ministeren oversende beregningsforudsætninger og antagelser bag det estimat, som 
ministeren giver i følgende citat: ”I forvejen får familier elevstøtte, når de sender deres 
børn på efterskole. Der er en støtteskala, som betyder, at jo flere penge, du tjener - jo 
mindre støtte fra ministeriet får du. De 110 millioner, der er afsat årligt vil blive brugt i den 
ende af skalaen, hvor indtægterne er lavest. Det vil kunne få mellem 750 og 800 flere 
unge på efterskole hvert år” (”Interview med Tesfaye: Sådan skal overgang fra 10. klasse 
til epx gøres »mindre voldsom«”, skolemonitor.dk, den 21. februar 2025)? Det ønskes i 
den forbindelse bl.a. oplyst, hvad egenbetalingen beregningsteknisk forudsættes at blive 
for disse 750-800 flere unge og deres familier.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mai Villadsen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Mai.Villadsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Karina Adsbøl
formand
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